
 

Krajský úřad Kraje Vysočina 
Žižkova 57, 587 33 Jihlava, IČO: 70890749  

ID datové schránky: ksab3eu, e-mail: posta@kr-vysocina.cz 

Zápis z jednání 
Komise pro sport a volný čas Rady Kraje Vysočina č. 2/2021 

konaného dne 21. 4. 2021 
 

Přítomni: 

1. Nováková Hotařová Jana (místopředsedkyně) 8. Staněk Petr 

2. Šimáček Petr 9. Vaňková Magda 

3. Vopěnka Otto 10. Žák Petr 

4. Hedvičák Jaroslav 11. Limon Martin 

5. Kerber Jan 12. Burda Jan (předseda) 

6. Švaříček Jan 13. Kunst Milan 

7. Sameš Petr 14. Kastner Milan (tajemník) 
 
Hosté: 

1. Břížďala Jan (člen rady kraje) 3. Vomela Josef (TJ Spartak Třebíč) 

2. Svoboda Čestmír (OS Školství)  
 
Program: 
1. Zahájení; 
2. Schválení programu a zápisu, (Bc. Jan Burda); 
3. Zhodnocení programů z Fondu Vysočiny v gesci OŠMS za rok 2021, (Ing. Milan Kastner); 
4. Programy Fondu Vysočiny v gesci OŠMS na rok 2022, (Ing. Milan Kastner); 
5. Jednotný interní přístup pro posuzování individuálních žádostí v oblasti sportovních investic, 

(Ing. Milan Kastner); 
6. Žádost na spolufinancování projektu "Vybudování atletického tunelu v Třebíči", (Ing. Milan 

Kastner); 
7. Informace o neinvestičních dotacích pro sportovní akce mimo Fond Vysočiny, (Ing. Milan 

Kastner); 
8. Diskuze, různé; 
9. Závěr. 
 

1. Zahájení 
Jan Burda, předseda Komise pro sport a volný čas Rady Kraje Vysočina (dále jen „Ksvč“) přivítal 
všechny přítomné a zahájil jednání. Dle počtu přítomných členů konstatoval, že Ksvč je 
usnášeníschopná. 
 

2. Schválení programu a zápisu 
Předseda přednesl návrh programu jednání. Ten byl upraven do následující podoby:  
Bod „Žádost na spolufinancování projektu "Vybudování atletického tunelu v Třebíči“ byl zařazen 
za bod č. 2 programu.  
Bod „Programy Fondu Vysočiny v gesci OŠMS na rok 2022“ byl přeložen na příští zasedání 
komise. 
Takto upravený návrh programu byl 13 hlasy schválen. K zápisu z minulého jednání nebyly 
vzneseny žádné připomínky a byl 13 hlasy schválen. 
 

3. Žádost na spolufinancování projektu "Vybudování atletického tunelu v Třebíči" 
Josef Vomela okomentoval podkladový materiál. TJ Spartak Třebíč několik let usiluje o 
vybudování kvalitního sportovního zázemí pro atletickou přípravu napříč spektrem sportovních 
organizací a škol nejen z Třebíče a Vysočiny, ale i širšího okolí. Důvodem vzniku projektu je 
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omezená kvalita zimních tréninků, problémy s pronajímáním tělocvičen, talentovaní sportovci 
musí dojíždět do míst, kde atletický tunel či hala jsou, v letních měsících lze tunel využít jako 
rozcvičovací plochu. Parametry tunely by měly být délka 115 m a šířka 15 m, doskočiště na tyč, 
dálku, výšku. V projektu je počítáno s 200 m oválem. V současné době je hotová projektová 
dokumentace pro stavební povolení. Pozemky se nachází v areálu TJ Spartak Třebíč a jsou 
majetkem města Třebíč. Předpokládané celkové náklady jsou 41 mil. Kč včetně DPH, kde by 70 
% dotace bylo z Národní sportovní agentury, 15 % od Města Třebíč a 15 % od Kraje Vysočina. 
Petr Sameš vznesl dotaz na financování provozu. Josef Vomela odpověděl, že zatím není 
možné vyčíslit provozní výdaje. Provoz bude hrazen z finančních prostředků TJ Spartak Třebíč. 
Město Třebíč zatím neuvažuje o příspěvku na provoz. 
 
Usnesení 03/02/2021/Ksvč 
Komise pro sport a volný čas Rady Kraje Vysočina 
doporučuje 
radě kraje doporučit zastupitelstvu kraje schválit žádost na spolufinancování projektu 
„Vybudování atletického tunelu v Třebíči“. 
Usnesení bylo přijato 13 hlasy (0 proti, 0 se zdrželo). 
 

4. Jednotný interní přístup pro posuzování individuálních žádostí v oblasti 
sportovních investic 

Jan Bříždala okomentoval podkladový materiál. Kraj Vysočina bude při posuzování žádostí o 
přidělení individuální dotace v oblasti sportovních investic postupovat v souladu s Plánem 
rozvoje sportu v Kraji Vysočina, konkretizací opatření pro příslušný kalendářní rok a 
respektování tohoto jednotného interního přístupu. Žádost se adresuje Odboru školství, mládeže 
a sportu Krajského úřadu Kraje Vysočina, který ji postupuje k vyjádření Komisi pro sport a volný 
čas Radě Kraje Vysočina a následně k projednání Radě Kraje Vysočina, případně Zastupitelstvu 
Kraje Vysočina. Pro výpočet výše podpory se na základě obdržené žádosti, rozpočtu projektu a 
projektové dokumentace určí cena hlavní aktivity projektu, z které se vypočítá podíl financování 
(výše dotace). Jan Švaříček vznesl dotaz na bod č. 9 materiálu. Milan Kastner odpověděl, že se 
vychází z jednáním RK, kde bylo nastaveno, že se bude podporovat projekt max. 50 % 
z celkového rozpočtu. 
 

5. Informace o neinvestičních dotacích pro sportovní akce mimo Fond Vysočiny 
Členové komise obdrželi s časovým předstihem podkladový materiál. 
 
Milan Kastner sdělil, že se jedná o žádosti spolků, které mají svoji činnosti zaměřenou na 
organizování velkých sportovních akcí. Jan Břížďala doplnil, že v minulosti nebyly některé 
individuální žádosti podpořeny, protože organizátor neměl sídlo v Kraji Vysočina. Snahou kraje 
je dotace systematizovat. Milan Kastner řekl, že pro letošní rok je na položku „Drobné podpory 
sportu“ vyčleněno 150 tis. Kč a je předpoklad, že by na kraj mohlo být doručeno kolem 7 - 8 
žádostí. Proto se může stát, pokud budou předložené žádosti podpořeny v plné výši, nemusí být 
podpořeny žádosti, které budou na kraj doručeny později. Na akci „Horská výzva“ nebyla 
oficiální žádost na OŠMS doručena. Tudíž chybí rozpočet akce. Magda Vaňková řekla, že by se 
měly podporovat projekty trvalého rázu a zde dotace navyšovat. Jan Burda doplnil, že se jedná 
o akce, které nelze podpořit z FV. 
Jelikož u akce „Horská výzva“ nebyla na OŠMS doručena oficiální žádost a tudíž chybí i 
rozpočet akce, budou se touto žádostí členové zabývat na svém dalším zasedání, nebo bude 
stanovisko sděleno Per rollam. Členové se shodli, že na akce Horská výzva a Běhej lesy 
Vysočina, by případná dotace, měla být ve stejné výši. 
 
Usnesení 04/02/2021/Ksvč 
Komise pro sport a volný čas Rady Kraje Vysočina 
doporučuje 
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radě kraje schválit žádost o poskytnutí dotace na akci „Běhej lesy Vysočina“. 
Usnesení bylo přijato 12 hlasy (0 proti, 1 se zdrželo). 
 
Usnesení 05/02/2021/Ksvč 
Komise pro sport a volný čas Rady Kraje Vysočina 
doporučuje 
radě kraje schválit žádost o poskytnutí dotace na akci „Tour de France ve tmě pro nevidomé 
děti“. 
Usnesení bylo přijato 11 hlasy (0 proti, 1 se zdrželo). 
Při hlasování nebyl přítomen člen komise Petr Žák. 
 

6. Zhodnocení programů z Fondu Vysočiny v gesci OŠMS za rok 2021 
Milan Kastner okomentoval podkladový materiál: 
„Sportujeme a Volný čas“ – celkem bylo zaevidováno 136 žádostí v celkové výši 11,8 mil. Kč. 
Z důvodu administrativního nesouladu bylo vyřazeno 11 žádostí. Celkem bylo podpořeno 91 
žádostí v celkové výši 4,4 mil. Kč. 
„KCTM“ – celkem bylo zaevidováno 19 žádostí v celkové výši 7,2 mil. Kč. Celkem bylo 
podpořeno 19 žádostí v celkové výši 6,3 mil. Kč. 
„Sportoviště“ – celkem bylo zaevidováno 97 žádostí v celkové výši 6,5 mil. Kč. Z důvodu 
administrativního nesouladu byly vyřazeny 2 žádosti. Celkem bylo podpořeno 39 žádostí 
v celkové výši 2,4 mil. Kč. 
 
Jan Burda sdělil, že KCTM by neměla být ve FV. Dále by se mělo zvážit, aby počet hodnotitelů 
odpovídal počtu žádostí. Dále informoval, že na základě jednání s členem rady kraje 
RNDr. Janem Břížďalou se uvažuje, že Program FV „Sportoviště“ by mohl být rozšířen o 
podprogram zaměřen na opravu kluboven nebo na údržbu a rekonstrukce letních tábořišť. 
Vznesl podnět na členy, aby se tímto podnětem a podnětem na úpravu Programů FV na rok 
2022 zabývali. Petr Sameš vznesl podnět, zda by Programu FV „Sportujeme a Volný čas“ mohl 
být také zaměřen na podporu aktivit náborových akcí, na práce s neregistrovanými sportovci 
atd.. Otto Vopěnka pohovořil o zkušenosti ze zasedání ŘV Programu FV „Sportoviště“. Velký 
problém je, že byly podpořeny žádosti velkých měst a obcí, protože mají zkušenosti s podáním 
žádosti. Tudíž jim je přidělena dotace v plné výši a na menší projekty se již nedostane. Kdyby se 
dotace snížila, tak by byly podpořeny i menší projekty. Jan Burda řekl, že pravidla FV 
neumožňují snižování dotace. Pokud by se snížila požadovaná dotace, musel by žadatel snížit 
celkový rozpočet (pak už se jedná o jiný projekt, než který byl schválen), nebo rozpočet bude 
ponechán, ale žadatel si musí finanční rozdíl shánět někde jinde. 
 

7. Diskuze, různé 
Termín příštího zasedání byl stanoven na středu 26. 5. 2021 od 14.00 hodin v sídle 
Krajského úřadu Kraje Vysočina, Žižkova 57, Jihlava. 
 

8. Závěr 
Jan Burda poděkoval přítomným za aktivní účast a ukončil jednání. 
 
 
Bc. Jan Burda 
předseda Komise pro sport a volný čas Rady Kraje Vysočina 
 
 
Ing. Milan Kastner 
tajemník Komise pro sport a volný čas Rady Kraje Vysočina 
 
Zpracovala a zapsala: Eva Oulehlová 21. dubna 2021 


